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A Polgármester tájékoztatója az elmúlt időszakról. 

 

- 2013.03.28.:  

o Kézhez kaptuk a „KEOP-4.10.0/A/12-2013-0615 Pitvaros Község Önkormányzata Pitvaros, 
Kossuth utca 30. szám alatti (hrsz:61/1) épületeinek elektromos energia szükségletét 
biztosító napelemes rendszer kiépítése” című pályázatunk befogadó nyilatkozatát. 
Számomra nagy öröm, hogy az előbírátat során nem találtak kifogásolnivalót a pályázati 
dokumentációban. Ez az a pályázat, amit már az Attila segítsége nélkül, az önkormányzat 
részéről egyedül készítettem el. Sajnálom, hogy néhány képviselőtársam a szóbeli 
indoklásaim ellenére és a pályázati kiírás ismerete nélkül a beadás napja előtt 2 
munkanappal kezdte el bírálni a munkámat. Hű maradok azon véleményemhez, hogy aki 
még nem tette le az asztalra egy pályázat beadásához szükséges előkészítést, az ne bírálja 
azt, aki már ezt megtette és döntéshelyzetbe hozta a képviselő-testületet.  

o A Magyar Napelem Napkollektor Szövetségtől Bocsó Imre Zéró Energiaház 
Szakképzési Klaszter elnök járt Pitvaroson egy villámlátogatáson. Az új készítésű 
alternatív energiák hasznosításáról szóló kiadványban jelentős részt kíván írni a 
kistelepülések eredményei között a Pitvarosi projektekről. Elismerését fejezte ki a 
település vezetői felé az elért eredmények és a megkezdett fejlesztések 
tekintetében.  

o Délután 17 órától a Hódmezővásárhely-Makói kórház vezérigazgatója és orvos 
igazgatója tartott lakossági fórumot a Pitvarosi Művházban. Kellően megnyugtató 
és lelkesítő módon beszélt a Makói kórház megmaradásáról és bővítéséről. A 
kisszámú jelenlévőkkel minden lényeges kérdéskört megbeszéltünk. A fórumot 
személy szerint egy szép gesztusnak, profi tájékoztatónak és a közös út 
megkezdésének tartom. Szóba került a prevenció, a Tótkomlósi mentőállomás 
létrehozása, a leletek kezelése és a laboreredmények digitalizálása és kezelése, 
valamint a helyi munkaerő preferálása.  

- 2013.04.02.: A kosárlabda pálya felújítása című pályázat záró ellenőrzése céljából volt 
Pitvaroson az MVH ellenőre. Minden bemutatott dokumentumot és a helyszíni bejárás 
során látottakat kifogás nélkül elfogadtak. További hiánypótlásra szólítottak fel az 
ingatlankataszteri kartonok bemutatásával kapcsolatban. Erre azért került sor, mert az 
ellenőrzést egy munkanappal előbb jelentették be, mint az ellenőrzés dátuma és a 
pénzügyi osztály alkalmazottai az ellenőrzés napján nem dolgoztak. 

- 2013.04.03.: 

o Csanádpalotán az alapszolgáltatási központtal kapcsolatos törvényi változások miatt 
a társulási tanács megalakításának ülésén vettem részt. 

o Egyeztetést végeztem a Petőfi téri pályázati beruházások kivitelezőjével. A 
beruházások záró dátuma az MVH-val kötött szerződés alapján 2013. május 10. 

- 2013.04.04.: Makón az ivóvízminőség javító társulás ülésén vettem részt. 

- 2013.04.09:  
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o Az ivóvízminőség kapcsán telepítendő konténer telepítési 
helyének kialakítását kezdték meg a kivitelezők. A felesleges föld elszállításáról 
gondoskodtunk.  

o Megvásároltuk a traktorhoz szükséges pótkocsit. 

- 2013.04.15.: Megérkeztek a napelemek. El lettek raktározva a kivitelezés megkezdéséig. 

- 2013.04.17.: A KEOP-4.2.0 pályázathoz szükséges „C” típusú tábla elkészítéséhez szükséges 
árajánlatokat kértem és tárgyaltam a legjobb árajánlattévővel. 

- 2013.04.18.:  

o Makón a polgármesteri fórumon a Területfejlesztési koncepció kidolgozásával 
foglalkoztunk. Cél, hogy a 2014-2020-as pályázati időszakban megfelelő céllal és 
intenzitással használjuk fel a közel 25 milliárd forintnyi pályázati támogatást Makó 
kistérségében. 

o Ügyintézésen voltam a Munkaügyi központ vezetőjénél, a földhivatalban, 
okmányirodában, építési hatóságnál. 

o Szegeden az OTP-nél a lehívó leveleket adtam le. Tárgyaltam az egyik pályázatunk 
kivitelezőjével. Az MVH-nál regisztrációmódosítást kértem egy hibásan feltűntetett 
e-mail cím miatt. 

- 2013.04.25.: Délután egy közös testületi ülést tartottunk 3 településsel, majd a helyi 
önkormányzat soros testületi ülését vezettem. Döntöttünk az Óvódai felújítási pályázatról 
is. 

- 2013.04.26.: TIOP-1.1.1.7 pályázat fenntartási jelentését készítettük el. 

- 2013.04.27.: Szombat reggel érkezett meg a Petőfi téri színpadra rendelt sátor szerkezete 
és építői. Az építési munkálatok elejétől a végéig többen is jelen voltunk az önkormányzat 
részéről, hogy az építés és bontás folyamatait megtanulhassuk. Legközelebb már mi fogjuk 
építeni a sátort és így tudnunk kell a helyes sorrendet. 

- 2013.04.30.:  

o Az iskola által szervezett családi sportnapon vettem részt. Nagyon érdekes és 
hasznos időtöltés volt a fiatalok számára. 

o Rendkívüli testületi ülést kellett tartanunk két pályázattal kapcsolatban.  

o A mai napon fegyelmi eljárás során munkaszerződés megszűntetést kellett 
meglépnünk az egyik közfoglalkoztatott esetében. Azonnali hatállyal intéztük a 
soron következő jelentkező felvételét. 

- 2013.05.06.: Az elektronikus rögzítésű közbeszerzési rendszer regisztrációját és 
adatfeltöltését készítettem el. Ezen törvényi kötelezettségünknek is eleget kellett tennünk. 

- 2013.05.07.: 

o Makói tankerületnél voltam egyeztetésen 

o A munkaügyi központ vezetőjénél voltam ügyintézésen 

o Szegeden voltam a pályázatírónál több ügyben is. 

- 2013.05.08.: A LEADERES pályázatok lehívó levelét állítottuk össze és adtam le az OTP-nél. 

- 2013.05.09.: A Vidékfejlesztési Támogatások Igazgatósága küldte az elfogadó határozatot a 
2012-ben benyújtott nyílászáró csere pályázatunkkal kapcsolatban.  
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- 2013.05.10.:  

o A Petőfi téren tartottuk meg 4 pályázatunk átadó ünnepségét. A pályázatok 
elszámolása folyamatban van, azokról hamarosan tudok tájékoztatást adni. 

o Megérkezett a Klímasztás pályázatunk eredményéről szóló információ. Büszke 
vagyok a pályázat sikerére, mert ezt a pályázatot már teljesen egyedül készítettem 
el. Május 22-én lesz Pannonhalmán a díjátadó. Remélem ennek a díjnak 
köszönhetően nagyobb sikerrel pályázhatunk  

 

- 2013.05.13.: A választást követően is folytatódott a munka önkormányzatunknál. Az 
alakuló ülés megszervezésével és a folyamatban lévő munkákkal is sok dolgom volt. 
Elkezdtük a napelemes rendszer kiépítését. Legkésőbb május végére befejeződnek az 
építési munkálatok. 

- 2013.05.18.: Az Erdei Ferenc közösségi színtérben a Pitvarosi Jóbarát Nyugdíjas Klub 
rendezvényén vettem részt. Egy fantasztikusan jó hangulatú bálon voltam. Örülök, hogy az 
általam felajánlott tombolatárgy főnyereményt egy Pitvarosi hölgy nyerte meg. Megtisztelő 
volt, hogy a Makói Kistérség elnöke, Dr. Búzás Péter is megtisztelte közösségünket 
jelenlétével és köszöntőjével. 

- 2013.05.22.: Pannonhalmán átvehettem a Klímasztár díjat, melyet Pitvaros Község az 
elmúlt pár év energetikai és klímavédelmi intézkedései és beruházásai miatt kapott. Az 
előadásokat hallgatva és természetesen a Pitvarosi előadást megtartva úgy érzem a mi 
pályázatunk volt a legösszetettebb. Próbáltunk minden részletre figyelni és szerintem ezt 
értékelték a kapott díjjal, melyet a Pannonhalmi Főapát adott át részünkre. 

- 2013.05.23.: Betegség miatt szabadságon voltam. 

- 2013.05.24.: Részt vettem a gyereknapon. Nagyon örülök neki, hogy ilyen minőségi 
rendezvényt kaptak a gyerekek. Gratulálok a szervezőknek. Önkormányzatunk sajnos a 
választás megelőző testület döntése alapján nem támogatta a rendezvényt anyagilag, de 
minden egyébben próbáltunk segíteni. Biztosítottuk a felszereléseket, hangtechnikát, 
munkaerőt. A gyereknapot megelőzően kifestettük egy kicsit az óvoda udvarán lévő 
eszközöket és a babaházat. 

- 2013.05.29.: Intéztem az Alföldvíz Zrt.-vel aláírandó megállapodást. Megrendeltem az 
árambekötést az ivóvízminőség-javító konténerhez. A Czödör Attilával elkészítettük a Petőfi 
téri pályázatok elszámolását. Leadtam az áramszolgáltatóhoz a csatlakozási szerződéshez 
szükséges dokumentációt. Este Ambrózfalván tartottuk meg a Pitvaros Térségi Óvodai, 
Egységes Óvoda-Bölcsődei Nevelési Intézményi Társulás Társulási Tanács alakuló ülését. Az 
elnök és alelnök választását követően a testületek döntései alapján kiadtuk az alapító 
okiratot. 

- 2013.05.30.: Makón a rendőrség vezetői által megtartott járási közbiztonsági egyeztető 
fórumon vettem részt. Ezt követően Szegeden az MVH-nál és a projektmenedzsernél 
intéztem a Petőfi téri pályázatok elszámolását. 

- 2013.05.31.: Nagyéren a pénzügyön néztem át a normatíva elszámolásokat. Előkészítettük 
a bérfizetést és számlafizetéseket. Sajnos továbbra is nagyon kevés normatívát kap 
Pitvaros. Jelenleg 400.000 Ft-ot összesen. Sajnos úgy néz ki, hogy szabályosan jár el a 
kincstár a normatíva elszámolások kapcsán, de ez ne vigasz, amikor csak a villany és 
gázszámla magasabb ettől az összegtől. 
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- 2013.06.01.: Délelőtt a Pitvarosi Óvodások ballagásán voltam. Csodálatos 
műsort láthattunk, melynek nagy részében népviseletben voltak a gyerekek. Ennek külön 
örülök, mert fontos egy kistelepülés lakosságának az identitástudata. Délután Nagyérre 
voltam hivatalos a nyugdíjas klub találkozójára. 

- 2013.06.14.: Az elektromos és gázszolgáltatási számlákat vizsgáltam át. Az EDF Démász 
önkormányzati kapcsolattartója telefonos megkeresésemre ígéretet tett, hogy hamarosan 
személyesen is megkeres, hogy tisztázzuk a kipostázott és nehezen értelmezhető számlák 
tartalmát. A héten már eljutottunk odáig, hogy a 2 iskolaépület fogyasztását már nem az 
önkormányzatunknak számlázzák, hanem a fenntartónak. Az év eleje óta kiszámlázott 
tételeket jóváírták a számlánkon, de még így sem egyértelmű a kiszámlázott mennyiség. 

- Az iskolában az igazgató asszony kérésére pár járdahibát javítottak ki a kőművesek és 
hordtuk el az oda nem illő betondarabokat.  

- 2013.06.15.: Az iskolai ballagáson voltam, ahol pár szót váltottam a KLIK Makói Tankerület 
Műszaki vezetőjével. 

- 2013.06.17.: Egy közalkalmazottal szemben indítottam újabb átfogó munkavégzésére 
vonatkozó ellenőrzést. Az ellenőrzésről most is készítettünk írásos jegyzőkönyvet, melyet 2 
tanú és az ellenőrzés alá vont alkalmazott is aláírt. Mivel már sokadik alkalommal 
állapítottunk meg súlyos hanyagságokat, ezért felajánlottam a közös megegyezésű 
szerződésbontást. Az alkalmazott kulcsait bevontam. 

- 2013.06.18.: Közös megegyezéssel megírtuk a tegnap elkezdett közalkalmazotti 
munkaszerződés felmondását. A megüresedő helyre jelenleg nem tervezek újabb személyt 
felvenni. A 6 órás foglalkoztatással ellátott feladatot átszervezésekkel kívánom biztosítani. 
Nem javaslom a keretlétszám csökkentését. 

- Az ivóvízminőség javító konténer bekötését végeztük a mai napon. Az élővíz bekötését és a 
csurdalékvíz kivezetését a Makóvíz alkalmazottai biztosították a szabályozás miatt. A 
földmunkát és 15 méteren túli vízelvezetést a közfoglalkoztatottak végzik el. 

- 2013.06.19.: Egyeztetést folytattam a Nemzetiségi Önkormányzat vezetőjével. Elkészült az 
ivóvízminőség javító konténer élővíz bekötése, melyet a Makóvíz készített el. Folyamatban 
van a járda helyreállítása és az elvezető csőhálózat kialakítása. 

- 2013.06.20.: Az óvodai társulás ülésén beszéltük meg a polgármester kollégákkal a törvény 
által kötelezően előírt személyi feltételeknek a biztosítását. 

- 2013.06.21.: Délután a folyamatban lévő munkavállalói szerződésbontás miatt voltam 
munkajogásznál.  

- A 2010-2013-as választási ciklusban megválasztott képviselő-testület három tagja a 
választásokat követve ügyvédi meghatalmazással közös képviselőjükön keresztül írásban 
kérik sőt követelik az ki nem fizetett 2012-évre vonatkozó képviselői tiszteletdíjukat.  

 

Elvégzett munkák a közfoglalkoztatásban: 

- A konyha gazdasági bejáratánál 45 cm mélységben elkészítve alakítottunk ki szilárd 
burkolatú bejárót, hogy a teherautók áruszállításkor be tudjanak tolatni az ajtóig. 

- Elkezdtük a kertek szántását és talajerő pótlását. 

- A belterületi utak karbantartása programban a vasúti megállóhoz vezető út mentén 
végeztünk víz és sármentesítési munkákat. 
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- A tüzelőanyagok előállítása is fontos feladat volt, hogy a meglévő fás szárú 
növények gyökérzetéből megfelelő méretű és állagú tűzifával tudjuk fűteni az 
intézményeinket. Ezen felül a szalmabálákat is rendbe raktuk, mert a téli időjárásban sajnos 
megáztak és meg kell szárítani a bálákat. 

- A virágágyásokat is előkészítettük a tavaszi munkákra. 

- Tűzifát gyűjtöttünk és dolgoztunk fel, hogy ne kelljen tüzelőt vásárolni a fűtési szezon 
végéig. Az önkormányzatnál és az Óvodánál teljesen megszűntettük a földgáz alapú fűtési 
rendszer használatát. Az eszközök még megvannak, de a biztonság és a takarékosság miatt 
teljesen elzártuk a berendezéseket. 

- A mintaprogramokhoz tartozó eszközök beszerzése miatt rengeteg anyagot kellett 
elhelyezni és megmozgatni az önkormányzat udvarán. 

- Mindenki megkapta a balesetvédelmi és tűzvédelmi oktatást. 

- Az alsó tagozatos iskola előtt kijavítottuk a fák gyökérzete által tönkretett és veszélyes 
járdaszakaszt. 

- Virágosítottuk a körforgalmat. 

- A Mezőhegyesi út mentén folyamatosan készítjük a belvízelvezető rendszer egyes részeit. 
Hamarosan az utómunkálatok részeként a lefektetett csőrendszer környezetének 
rendbetételét fogjuk elvégezni és egyben a lehetőségekhez mérten parkolókat kialakítani. 

- A Kiss J. u. útfelületének kátyúzási munkálatait elkezdtük. A legrosszabb állapotban lévő 
szakaszt felbontottuk és észrevettük, hogy nincs útalap egyáltalán. A 90-es évek elején 
épített útból eltávolítottuk az oda nem illő műanyaghulladékot és közel 40 cm mélységben 
új útalapot készítettünk.  

- Az önkormányzat tulajdonában lévő rendőrségi épület udvarán elkezdtük a bejáró szilárd 
burkolatának elkészítését. Meglévő anyagok mennyiségének függvényében szeretnénk egy 
autóbeállót létrehozni, ahol emberi körülmények között tudják használni a rendőrök az 
udvart. 

 

 

Adóbevételekről és kintlévőségekről: 

- Az adóbevételeink évek óta folyamatosan nagyobb arányú befizetéseket mutatnak. A 2010-
ben fennálló több mint 7 millió forintos adókintlévőségünk mára három és fél millió forint 
körüli összegre apadt. A behajtások szabályozásában újabb lehetőségeket nyitottak a 
jogszabályi változások, melyek hamarosan eredményeket fognak hozni önkormányzatunk 
számára is. 

 
Pitvaros, 2013. június 21. 

 Radó Tibor 
  polgármester 


